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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ha Önök szerint is jogsértő a gyámhatóság 
gyakorlata, miért nem tesznek valamit a családból kiszakított gyermekek és szüleik 
érdekében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A TASZ számolt be arról a nemritkán előforduló gyámhatósági gyakorlatról, hogy a családokból 
kiemelt gyerekek szüleit lebeszélik arról, hogy lépéseket tegyenek a gyermekük visszaszerzéséért. 
Ennek egyik módszere a félretájékoztatás, azzal riogatják őket, hogy ha fellebbeznek, nem kapják 
vissza a gyermeküket. A gyámhatóság a szervezet megkeresésére nem reagált érdemben, leveleikre 
nem válaszoltak.

A TASZ ezért az Emberi Erőforrások Minisztériumához fordult, az alábbiakban a minisztérium 
válasza olvasható:

„A gyermek elsődleges érdeke az, hogy saját családi környezetében nevelkedjen. Amennyiben 
nevelésbe vett gyermek vonatkozásában ennek lehetősége felmerül, a gyámhatóság soron kívül kell 
lefolytassa az eljárást. Ennek nem lehet előkérdése a nevelésbe vételi határozat jogszerűségének 
vizsgálata, mely egy másik időállapotban vizsgálja a család élethelyzetét, körülményeit. A 
közigazgatási per folyamatban lététől függetlenül szükséges vizsgálnia a gyámhatóságnak a 
gyermek családba történő visszakerülésének lehetőségét, tekintettel arra, hogy a közigazgatási per 
végeredménye nem befolyásolja annak megállapíthatóságát, hogy a gyermek családja képes-e a 
gyermek megfelelő nevelésére és gondozására.”

A fentiekből megállapítható, hogy a minisztérium álláspontja megegyezik a szülők és a TASZ 
álláspontjával. 

Kérdezem ezért miniszter urat:



Ha Önök szerint is jogsértő a gyámhatóság gyakorlata, miért nem tesznek valamit a családból 
kiszakított gyermekek és szüleik érdekében? 

Várom megtisztelő válaszát.

Budapest, 2020. november 3.

Tisztelettel:

Arató Gergely

Demokratikus Koalíció
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